

## SIBERIAN LEGAL HERALD

Основан в 1998 году  
Выходит 4 раза в год  
**№ 3 (14) (июль – сентябрь) 2001 г.**  
Учредитель – Юридический институт  
Иркутского госуниверситета

Based in 1998  
Leaves 4 times per annum  
**№ 3 (14) (July – September) 2001**  
Founder - Legal institute of  
Irkutsk state university

### СОДЕРЖАНИЕ

### CONTENTS

#### Вопросы теории и истории государства и права

**Пьянов Н.А.** Консультации по теории государства и права. Тема «Понятие, сущность и назначение государства».

**Какоурова Н.А.** Прокурорский надзор в Сибири в пореформенное время конца 19 века.

#### Вопросы международного права

**Зарубаева Е.Ю.** Соотношение общепризнанных принципов, норм международного права и норм внутригосударственного права.

**Соколова Н.А.** Взаимодействие международного и внутригосударственного права в сфере охраны окружающей среды.

#### Вопросы частного права и цивилистики

**Ровный В.В.** Общая характеристика договора купли-продажи (в помощь студентам и аспирантам)

**Жгунова А.В.** О некоторых актуальных вопросах жилищного права

**Волынцева А.В.** Признание ранее возникших прав, как принцип государственной регистрации прав на недвижимое имущество и сделок с ним, проблемы применения

**Толстикова О.М.** Дотальные соглашения и donatio propter nuptias в Римском праве

#### Issues of Theory of the State and Law

**Pyanov N.** Theory of State and law's Consultations. Theme «Essence and Purpose of State».

**Kakourova N.** Prosecutor's supervision in Siberia in the post-reform time at the end of the 19<sup>th</sup> century

#### Issues of International Law

**Zarubayeva E.** Individually aspects of relationship of universally recognized principles and standards of international and domestic law

**Sokolova N.** Interaction of International and Domestic Law in Sphere of Protection of an Environment

#### Issues of Private Law

**Rovniy V.** General characteristic of buying-selling contract (as students and post-graduates' guidance)

**Zhgunova A.** On some actual problems of accommodation law

**Volintseva A.** Recognition before the arisen rights- Principle of state registration the rights to immovable property and bargains with him: Problems of application

**Tolstikova O.** Dotal agreement and donatio propter nuptias in the Roman right

Усольцева С.В. Новое в развитии российского авторского права

#### Вопросы уголовного права

Шоткинов С.А. География преступности: вопросы теории и региональные проблемы Сибири

Ерёмина Н.П. Психологические аспекты личности подростка «группы риска»

Кравцов Р.В., Крюков А.А., Кузнецов В.И. Рекомендации Всероссийского эксперт-семинара «Наркомания и общество: пути решения проблемы»

Крюков А.А. Криминологическая характеристика наркоситуации (сравнительный анализ по России и Иркутской области.)

Шакин В.Б. Понятие криминальной эксплуатации людей. Криминальная эксплуатация в уголовном законодательстве России.

#### Вопросы криминалистики и судебных экспертиз

Борисов Н.Л. О некоторых тактических моментах допроса несовершеннолетнего обвиняемого.

Исаев Ю.С., Алексеев И.В., Зайцев А.П., Югов К.М. Оптимизация учебного процесса за счет внедрения результатов авторских научных разработок

Койсин А.А. История развития и становления криминалистической одорологии

Скрябикова Т.С. Специальные бухгалтерские и экономические познания при расследовании преступлений

#### Вопросы правоведения

Зубович М.М. О языке права и праве языка

#### Научные сообщения студентов

Доброва В., Инешин А., Литвинов А., Пучкова К., Сотников С. К вопросу о методике преподавания криминологии: студенческий опыт

#### Рецензии

Ровный В.В. Рецензия на книгу А. Клишина «Право собственности некоммерческих организаций: проблемы теории и практики». М., 2001. – 218 с.

50 **Usoltseva S.** Novations in Russian copyright

#### Law and Justice

54 **Shotkinov S.** The geography of crime: the questions of theory and Siberia regional problems.

59 **Eremina N.** Psychological aspects of "risky group" juvenile personality

62 **Kravtsov R., Krukov A., Kuznetsov V.** Recommendations of All-Russia expert-seminar "Drugaddiction and society: ways of problem resolution"

69 **Krukov A.** Criminologic characteristic with drugs sinvation

74 **Shakin V.** Attribute criminal exploitation of the people. Criminal exploitation in Russian criminal laws.

#### Issues of Criminal Law

78 **Borisov N.** About some tactical moments of interrogation of the minor accused

81 **Isaev I., Alekseev I., Zaytsev A., Ugov K.** Adjustment of the study program in accordance with to the results of personal scientific researches.

84 **Koysin A.** History of development and standing of criminalistics odorologe

89 **Skryabikova T.** Special bookkeeper's and economics knowledges at investigation of crime

#### Issues of Legal Studies

92 **Zoubovitch M.** About language of the law and the right of language

#### Student Scientific Reports

95 **Dobrova V., Ineshin A., Litvinov A., Puchkova K., Sotnikov S.** To the question about methodiks teaching of criminology: students experience.

#### Reviews

101 **Rovniy V.** The review on A. Klishin's book «Non-commercial organizations' right of property: the problems of theory and practice». М., 2001. – 218p.